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Protokół Nr 0012.03.72.2023
Komisji Budżetu i Finansów

Rady Miasta Kalisza
z posiedzenia które odbyło się w dniu 24 stycznia 2023 roku

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla strefy usługowej – Wrocławska.

4. Projekt  uchwały w sprawie przystąpienia  do sporządzenia  zmiany Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w rejonie ulicy Tylnej.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez 
właścicieli nieruchomości, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych.

6. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  określenia  górnych  stawek opłat  za 
usługi w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości  i w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu 
nieczystości ciekłych.

7. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustanowienia  i  zasad  przyznawania 
Nagrody Miasta Kalisza.

8. Projekt uchwały w sprawie  określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, obowiązującej 
w Kaliszu, w roku szkolnym 2022/2023.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu 
Wielkopolskiemu na zadania z zakresu kultury.

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  w  Centrum 
Opiekuńczo-Mieszkalnym w Kaliszu.

11.Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia programu osłonowego w zakresie udzielania 
wsparcia osobom starszym w wieku 65 lat i więcej z terenu miasta Kalisza.

12.Projekt uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za 
posiłek, świadczenie pieniężne na zakup posiłku lub żywności, świadczenie rzeczowe w 
postaci produktów żywnościowych.

13.Projekt  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium dochodowego  w celu  udzielenia 
wsparcia  w  postaci  świadczenia  pieniężnego  z  pomocy  społecznej  w  formie  zasiłku 
celowego  na  zakup  posiłku  lub  żywności  dla  osób  i  rodzin  objętych  wieloletnim 
rządowym programem pn. „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.



14.Projekt uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej.

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.

16.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza 
na lata 2023-2043.

17.Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok.

18. Propozycje do planu pracy Komisji na 2023 rok.

19. Korespondencja.

20. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

21. Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************

Ad 1. Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Finansów Rady Miasta 
Kalisza pan Sławomir Lasiecki, który powitał wszystkich obecnych radnych oraz gości.

Ad 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza pan Sławomir Lasiecki 
odczytał wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 5 Projekt uchwały w sprawie określenia 
górnych stawek opłat  ponoszonych przez  właścicieli  nieruchomości,  za  usługi  w zakresie 
odbierania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub 
osadników  w  instalacjach  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  i  transportu  nieczystości 
ciekłych  oraz  wniosek  o  zdjęcie  z porządku  obrad  pkt  14  Projektu  uchwały  w  sprawie 
utworzenia spółdzielni socjalnej.
Głosowanie I wniosku: 8 osób za (8 obecnych).
Głosowanie II wniosku: 8 osób za (8 obecnych).
Głosowanie:  8 osób za (8  obecnych). Porządek obrad wraz  z  wnioskami został  przyjęty 
jednomyślnie.

Ad  3.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla strefy usługowej – Wrocławska.
Pani  Agnieszka  Wypych  zastępca  naczelnika  Wydziału  Budownictwa,  Urbanistyki  i 
Architektury przedstawiła powyższy projekt uchwały. Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 4. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu w rejonie ulicy Tylnej.
Pani  Agnieszka  Wypych  zastępca  naczelnika  Wydziału  Budownictwa,  Urbanistyki  i 
Architektury  omówiła  powyższy  projekt  uchwały.  Głosowanie:  8  osób  za  (8  obecnych). 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 5. Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych.



Punkt zdjęty z porządku obrad.

Ad 6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat 
za  usługi  w  zakresie  odbierania  i  zagospodarowania  odpadów  komunalnych  od 
właścicieli  nieruchomości  i  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i 
transportu nieczystości ciekłych.
Pan Paweł  Bąkowski  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony Środowiska 
omówił powyższy projekt uchwały. 
Radny Dariusz Grodziński zapytał co ze stawkami za odbiór odpadów komunalnych
Pan Bąkowski odpowiedział, że stawki pozostają na obowiązującym poziomie. Trwają prace 
nad nową propozycją tej uchwały zmieniając propozycję, która w dniu dzisiejszym została 
zdjęta z porządku obrad. 
Głosowanie:  5 osób za, 3 osoby wstrzymały się od głosu (8 obecnych). Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad  7.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustanowienia  i  zasad 
przyznawania Nagrody Miasta Kalisza.
Pani Katarzyna Wawrzyniak Naczelnik Kancelarii Rady Miasta omówiła powyższy projekt 
uchwały. 
Radny Dariusz Grodziński  zapytał,  czy w związku ze zmianami będzie  można nagrodzić 
stowarzyszenie lub fundację.
Pani  Wawrzyniak odpowiedziała,  że mogą być to jednostki  organizacyjne nie posiadające 
osobowości  prawnej,  organizacje,  instytucje,  osoby  prawne.  Każdy  wniosek  zostanie 
dokładnie przeanalizowany.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad  8.  Projekt  uchwały  w  sprawie   określenia  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu, 
obowiązującej w Kaliszu, w roku szkolnym 2022/2023.
Pani  Ewelina  Dudek  naczelnik  Wydziału  Edukacji  omówiła  powyższy  projekt  uchwały. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad  9.  Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu 
Wielkopolskiemu na zadania z zakresu kultury.
Pani Grażyna Dziedziak naczelnik Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki omówiła 
powyższy projekt  uchwały.  Głosowanie:  8 osób za (8 obecnych). Projekt  uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany. 

Ad  10.  Projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  w 
Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnym w Kaliszu.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Radny Dariusz Grodziński zapytał, czy miasto, jako samorząd obejmuje zakres dotyczący ram 
finansowych. 
Pani  Niedźwiedź  odpowiedziała,  że  ta  odpłatność  z  założenia  programowego  miała  być 
bardzo niewielka, dlatego są tak niskie procenty zależne od dochodu rodziny. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 



Ad  11.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  programu  osłonowego  w  zakresie 
udzielania wsparcia osobom starszym w wieku 65 lat i więcej z terenu miasta Kalisza.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały.  Głosowanie:  8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany. 

Ad  12.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu 
wydatków za posiłek, świadczenie pieniężne na zakup posiłku lub żywności, świadczenie 
rzeczowe w postaci produktów żywnościowych.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały.  Głosowanie: 9 osób za (9 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany. 

Ad  13.  Projekt  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu 
udzielenia wsparcia w postaci świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 
zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim 
rządowym programem pn. „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.
Pani Iwona Niedźwiedź dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Radny Dariusz Grodziński zapytał, czy jeżeli ktoś na podstawie kryterium 150 % otrzymał 
dofinansowanie do posiłków, to czy teraz podlega to zwrotowi.
Pani  Niedźwiedź  odpowiedziała,  że  z  pomocy  w  formie  gorącego  posiłku  albo  zasiłku 
celowego na zakup produktów do przygotowania posiłku mogły korzystać poprzednio osoby, 
których  kryterium  dochodowe  nie  przekraczało  150  %  kryterium.  Teraz  zostało  ono 
podwyższone do 200 % kryterium. W ustawie o pomocy społecznej widnieje zapis, że może 
być udzielony również zasiłek celowy, pod warunkiem zwrotu tego zasiłku. O taką formę 
wsparcia żaden z podopiecznych nie wnioskował. Zapis ustawowy o pomocy finansowej pod 
warunkiem zwrotu tego wsparcia jest archaicznym zapisem z ustawy z 1990 roku. 
Głosowanie: 9 osób za (9 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 14. Projekt uchwały w sprawie utworzenia spółdzielni socjalnej.
Punkt zdjęty z porządku obrad.

Ad 15. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały.
Radny Artur  Kijewski  zapytał,  czy  ul.  Lechosławska  wymaga  zamontowania  radarowego 
pomiaru prędkości za 70 000 zł. Czy ta ulica była analizowana pod kątem mających miejsce 
tam wypadków. Radny poprosił o przybliżenie genezy powstania przejścia dla pieszych wraz 
z radarowym pomiarem prędkości.
Pan Krzysztof Gałka dyrektor Zarządu Dróg Miejskich odpowiedział, że wnioskodawcą tego 
pomysłu są Sulisławice. Ulica Lechosławska stanowi wlot albo wylot do Kalisza od strony 
Chotowa  w  kierunku  drogi  wojewódzkiej.  Na  odcinku  od  ul.  Milenijnej  w  kierunku  ul. 
Romańskiej tylko po jednej stronie jezdni znajduje się chodnik. Pojazdy poruszające się po tej 
ulicy przekraczają dozwoloną prędkość.  W obrębie skrzyżowania ul.  Lechosławskiej  z ul. 
Milenijną  jest  wyznaczone  przejście  dla  pieszych.  Celem  wyposażenia  tego  przejścia  w 



sygnalizację  z  radarowym  pomiarem  prędkości,  jest  zdyscyplinowanie  kierowców  i 
zwiększenie bezpieczeństwa. Taka sygnalizacja jest wzbudzana przez pieszych w momencie 
chęci przejścia na drugą stronę jezdni, a także przejazd pojazdów jest ograniczony poprzez 
ustawienie sygnalizacji świetlnej na ograniczenie prędkości do 50 km/h. Jeśli pojazd porusza 
się z większą prędkością zapala się czerwone światło i pojazd zostaje zatrzymany. Celem jest 
uspokojenie ruchu i podniesienie bezpieczeństwa.
Radny Kijewski powiedział, że w miejscach, w których miały miejsce wypadki śmiertelne 
często stosuje się inne rozwiązania np. sygnały ostrzegawcze w postaci migających świateł.  
Jest to dużo tańsze rozwiązanie. Radny zapytał, czy to miejsce wymaga aż takiej rozbudowy 
infrastruktury,  czy  nie  wystarczające  byłoby  zainstalowanie  migających  świateł 
ostrzegawczych.
Pan Gałka poinformował, że głównym celem zastosowania radarowego pomiaru prędkości 
jest  wymuszenie na kierowcach poruszania się z dopuszczalną  prędkością. W związku z tym, 
że kary za wykroczenia są bardzo wysokie, rzadko się zdarza, aby kierowca przejeżdżał na 
czerwonym świetle. 
Radna  Barbara  Oliwiecka  powiedziała,  że  niepodważalnym  dokumentem  wprowadzenia 
takich zmian  są analizy bezpieczeństwa ruchu oraz zgłoszenia wypadków. Radna zapytała, 
czy została dokonana taka analiza na odcinku ul. Lechosławskiej. 
Pan Gałka odpowiedział,  że statystyka nie wskazuje na konieczność zastosowania takiego 
rozwiązania. Trzeba mieć na uwadze, że nie zawsze trzeba czekać aż coś nieszczęśliwego się  
zdarzy aby wprowadzać zmiany.
Radny  Sławomir  Lasiecki  przekazał,  że  takie  działanie  jest  wynikiem  postępu 
technologicznego, który pozwala na to, aby dyscyplinować kierowców. Jest to system oparty 
na  wykrywaniu  nadmiernej  prędkości  i  wymuszaniu  włączania  się  świateł,  które  mają 
zatrzymywać pojazdy. 
Pan  Gałka  dodał,  że  zastosowanie  rozwiązania  w  postaci  migających  świateł  jest  mało 
skuteczne, ponieważ niektórzy kierowcy nie reagują na to. Głównym celem wprowadzenia 
tego rozwiązania jest fizyczne zdyscyplinowanie kierowców pod kątem przejazdu z mniejszą 
prędkością. Taka sygnalizacja występuje np. w Piotrowie przy szkole. 
Radna Oliwiecka poinformowała,  że w przetarg na remont I Liceum Ogólnokształcącego 
w Kaliszu odbywał się dwukrotnie w 2020 r. oraz 2021 r. Zamówienie brzmiało tak samo jak 
w tym przypadku tj. przebudowa nawierzchni wraz z montażem małej architektury. Miasto 
miało zarezerwowane 390 000 zł na ten cel, a najtańsze oferty wynosiły 1 156 000 zł. 
Pani  Agnieszka  Wypych  zastępca  naczelnika  Wydziału  Budownictwa,  Urbanistyki  i 
Architektury odpowiedziała, że w tej wersji zakres remontu będzie mniejszy. Wcześnie była 
mowa  o przebudowie  na  boisko  sportowe.  Ze  względu  na  warunki  techniczne  i  na 
konieczność  wykonania  badań  archeologicznych  zrezygnowano  z  tego  pomysłu.  Nastąpi 
jedynie wymiana powierzchni, dlatego też inwestycja ta będzie znacznie tańsza. 
Radna Oliwiecka zapytała, czy na placu znajdą się elementy zieleni.
Pani Wypych odpowiedziała, że na terenie na pewno pojawią się elementy zieleni.
Głosowanie:  9  osób  za,  1  osoba  brak  głosu  (10  obecnych). Projekt  uchwały  został 
pozytywnie zaopiniowany.

Ad 16. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 
Kalisza na lata 2023-2043.



Pani  Aneta  Ochocka skarbnik miasta  omówiła  powyższy projekt  uchwały.  Głosowanie:  9 
osób  za,  1 osoba  brak  głosu  (10  obecnych). Projekt  uchwały  został  pozytywnie 
zaopiniowany.

Ad 17. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok.
Przyjęto do wiadomości. 

Ad 18. Propozycje do planu pracy Komisji na 2023 rok.
Przyjęto do wiadomości. 

Ad 19. Korespondencja.
Brak.
Ad 20. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Brak.

Ad 21. Zamknięcie posiedzenia.
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  pan  Sławomir  Lasiecki  Przewodniczący  Komisji 
Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział 
oraz dyskusję.

Protokołowała: 24.01.2023 r. M. Donart

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
Rady Miasta Kalisza

/.../
Sławomir Lasiecki


